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نباید شاهد بی عدالتی در قطعی منابع بین صنایع فولادی کشور باشیم

 یلدا ؛شبی پر از رنگ و نور 
با چالش های اقتصادی 

 مدیرکل راهداری و حمل ونقل 

جاده ای هرمزگان خبر داد

بهره برداری از نمازخانه بین راهی 
بندرعباس- میناب؛ ماه آینده

صفحه صفحه 33 را بخوانید را بخوانید

مسکن ملی؛ از وعده تا واقعیت تلخمسکن ملی؛ از وعده تا واقعیت تلخ

بحران مسکن در بندرعباس؛ مردم در تنگنا 

صفحه 1 را بخوانید

گروه خبر // نماینده اســتان هرمــزگان در مجلس گفت: 
عدم توازن در میــزان قطعی بــرق و گاز، برخی صنایع 
را دچار اختلال جــدی در فرآیند تولیــد و فعالیت های 
اقتصــادی می کنــد و ضــروری اســت کــه متولیان 
 محدودیت های گاز و برق را برای صنایع به صورت عادلانه

 اعمال کنند.
به گزارش خبرنگاردریا ؛ سیدعبدالکریم هاشمی نخل ابراهیمی در 
بازدید از شرکت فولاد هرمزگان و طرح های توسعه ای آن در مورد 
مسئله قطعی برق و گاز، بیان کرد: مطالبه ما این است که همان گونه 
که رئیس جمهور تاکید کردند، اولویت با صرفه جویی و مدیریت منابع 

است. لذا ضروری است تا تامین گاز و برق صنایع مادر و اساسی 
به شکل صحیح و منظم مدیریت شود. نباید شاهد بی عدالتی در 
قطعی منابع بین صنایع فولادی کشور باشیم. عدم توازن در میزان 
قطعی برق و گاز، این صنایــع را دچار اختلال جدی در فرآیند 
 تولید و فعالیت های اقتصادی می کند و اعتماد ســرمایه گذاران را

 متزلزل می سازد.
لزوم توزیع عادلانه قطعی برق و گاز

وی افزود: پیشنهاد می دهیم در صورت اجبار به قطعی برق و گاز، 
توزیع منابع به گونه ای انجام شود که همه صنایع به شکل عدالت محور 
دچار محدودیت شوند. استان هرمزگان منطقه ای است که کمترین 
مصرف گاز را دارد و این میزان نیز عمدتا مربوط به صنایع فولاد 
اســت. بنابراین محدودیت و قطع گاز نباید به خسارت مضاعف 
 برای این منطقه و صنایع فولادی موجود به ویژه فولاد هرمزگان 

منجر شود.
 صنایــع فــولادی باید مورد حمایــت قرار گیرنــد تا چرخه 
تولیــد ادامــه یافته و موجــب رونق اقتصادی، حفظ اشــتغال 
و توســعه پایدار در کشــور شــود. چراکه ایــن صنایع مادر 
تامین کننده مواد اولیه صنایع نوردی و پایین دســتی هســتند که 
 عــدم تولید آن ها می توانــد بر فعالیت کل زنجیــره تاثیر منفی

 بگذارد.
نماینده اســتان هرمزگان در مجلس خاطرنشــان کرد: ضروری 
است که سیاست گذاران و مدیران مربوطه به گونه ای برنامه ریزی 
کنند تا در فصول سرد سال و شــرایط بحرانی، فشار کمتری بر 
بخش صنعت وارد شــود. این امر نیازمند مدیریت دقیق توزیع 
 انــرژی و همکاری میــان وزارتخانه های صنعــت، نیرو و نفت

 است.
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معاون اجرایی رئیس جمهور:

فعلا قرار نیست بنزین گران شود

2

نماینده مردم هرمزگان در بازدید از شرکت فولاد استان : 

محدودیت های انرژی به طورعادلانه اعمال شود 

گروه خبر //  مدیرکل توسعه و عمران جزایر هرمزگان گفت: یکهزار و ۹۶۴ نفر از 
اهالی جزایر قشم، هنگام، هرمز، لارک، بوموسی و تنب بزرگ مجوز صید و صیادی 

دریافت کردند. 
عبدالرســول دریایی به افزایش سطح تولید میگوی پرورشــی در جزیره قشم به میزان ۴۹۴ 
هکتار، بازسازی مراکز ذخایر آبزیان و استقرار زیستگاه های مصنوعی به تعداد ۶۰۰ سازه در 
جزایر قشــم و کیش اشاره کرد و افزود: عملیات اجرایی احداث مرکز بازسازی و حفاظت از 
ذخایر ژنتیکی آبزیان در اطراف جزیره قشم، بهره برداری از فاز اول و دوم بندر صیادی رمچاه 
جزیره قشــم شامل احداث بازوی اصلی موج شکن و گسترش حوضچه آرامش و دایک از 
جمله طرح های توسعه ای بوموسی و قشم به شمار می رود.وی بهسازی اسکله های شناور 
صیادی در جزایر بوموســی و قشــم، تکمیل و بهره برداری از سردخانه ۲۵۰ تنی شیلات در 
جزیره تنب بزرگ و واگذاری سردخانه ۲ هزار تنی بوموسی به بخش خصوصی در راستای 
سرمایه گذاری و فعالسازی این سردخانه را از دیگر پروژه هایی عنوان کرد که در راستای توسعه 
و آبادانی جزایر اجرایی شده است.مدیرکل توسعه و عمران جزایر هرمزگان با اشاره به توسعه 
جزایر این استان در حوزه بنادر و دریانوری، بیان کرد: احداث پنج اسکله شناور در بنادر قشم، 
بهره برداری از طرح توسعه و لایروبی حوضچه بهمن قشم، لایبروبی حوضچه لارک به میزان 
۶۷ هزار متر مکعب از جمله موارد اجرایی در جزایر ایرانی به شمار می رود.به گزارش ایرنا 
؛ وی در همین راستا به احداث و بهسازی بندر چند منظوره بوموسی شامل احداث ساختمان 
مرجع دریایی، ترمینال مسافری، موج شکن، بازسازی، رمپ فلزی، نوسازی شبکه برق بندر، 

تعمیر برج کنترل و سالن مسافری و نصب دستگاه ایکس ری اشاره کرد.

 صدور یکهزار و ۹۶۴ مجوز صید
 در جزایر هرمزگان

گروه خبر // مدیر کل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای استان هرمزگان گفت: احداث نمازخانه 
بین راهی در محور بندرعباس_میناب در محدوده 
روستای چاه فعله از روند مطلوبی برخوردار است. 
بــه گزارش خبرنگار دریا ، عباس شــرفی مدیر کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان طی 
بازدید از پروژه احداث نمازخانه بین راهی در محور 
برگشت بندرعباس_میناب در محدوده روستای چاه 
فعله گفت: محور بندرعباس_ میناب براســاس آمار 
ترددشــمارهای نصب شده در محورهای مواصلاتی، 
یکی از پر ترافیک ترین محورهای اســتان است که 
اتصال شهرستان های حوزه شرق استان و استان های 
هم جوار سیستان و بلوچستان و کرمان به مرکز استان 
 و حوزه غرب کشــور از طریق ایــن محور صورت 
می گیرد.شرفی خاطر نشــان کرد: در راستای تامین 
آســایش مســافران و رانندگان و انجام فریضه نماز 
اول وقت با پیگیری به عمل آمده یک باب نماز خانه 
بین راهی در محور برگشت بندرعباس_میناب و در 
محدوده روســتای چاه فعله در حال احداث است که 

عملیات اجرایی آن از روند مطلوبی برخوردار و تا ماه 
آینده آماده بهره برداری خواهد شد.

وی افزود: این نماز خانه با مساحت عرصه ۸۰۰ متر 
مربع و حدود ۲۰۰ متر مربع ســاختمان اصلی شامل 
نمازخانه، اتاق مادر و کودک، ســرویس بهداشــتی، 
وضوخانه، فروشــگاه و محیطی مناسب برای توقف، 
استراحت کوتاه و انجام فریضه اول وقت نماز را فراهم 
می کند و در ساخت این نمازخانه استانداردهای روز 
ساختمانی رعایت شده و معماری آن مطابق با معماری 

آیینی اسلامی است.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای هرمزگان خبر داد

 بهره برداری از نمازخانه بین راهی
 بندرعباس- میناب؛ ماه آینده
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در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی مصوب شد
توقف اجرای مصوبه افزایش ظرفیت رشته های 

پزشکی و دندانپزشکی پس از سال چهارم
 گروه سیاسی // اجرای مصوبه افزایش ظرفیت رشته های 
پزشکی و دندانپزشکی که برای ۴ سال تصویب شده بود، با 
مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی پس از اجرا در سال 
آینده از پایان سال چهارم متوقف خواهد شد. شورای عالی 
انقلاب فرهنگی که به ریاست مسعود پزشکیان برگزار شد، 
سه موضوع مورد بحث و گفتگوی مفصل اعضا قرار گرفت.
در ابتدا موضوع نامگذاری ۳۰ اردیبهشــت به عنوان روز 
»شهدای خدمت« که در شورای فرهنگ عمومی مصوب 
شده بود، در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی به شکل 
نهایی تصویب شد.در ادامه موضوع افزایش ظرفیت پذیرش 
رشته های پزشکی و دندانپزشکی که از ۳ سال قبل اجرای 
آن آغاز شده بود، مورد بررسی اعضا قرار گرفت. در نهایت 
با بحث و بررســی های انجام شده و سخنان مفصل وزیر 
بهداشــت، مقرر شد این مصوبه که اجرای آن برای ۴ سال 
تصویب شده بود، در سال آینده نیز اجرا شود،  اما ظرفیت 
اضافه جذب شده در سه سال گذشته، در سال آینده لحاظ 
شده و پس از سال چهارم نیز دیگر افزایش پذیرش متوقف 
شــود.به گزارش ایسنا، در این جلســه همچنین تشکیل 
ستاد ســلامت به عنوان پنجمین ستاد شورای عالی انقلاب 
فرهنگی به تصویب رســید. پیــش از این مباحث مربوط 
به حوزه فرهنگ ســلامت، آموزش و پژوهش ســلامت، 
بحث های اجتماعی و آسیب های اجتماعی سلامت، سواد 
سلامت و مباحث دیگر در مورد سلامت به شکل پراکنده 
در ۴ ستاد دیگر شــورا دنبال می شد که به منظور تجمیع 
این مباحث، اعضا مقرر کردند ســتاد سلامت تشکیل شده 
و با تجمیع این مباحث سند جامع سلامت نیز از سوی آن 
تدوین شود.این ســتاد در فرهنگستان علوم پزشکی و با 
همکاری وزارتین علوم و بهداشت و دیگر رشته های مرتبط 
تشکیل شده و به رصد و رسیدگی به مسائل مختلف حوزه 
سلامت جســمی و روحی می پردازد و مصوبات آن برای 
 تصویب نهایی به صحن شورای عالی انقلاب فرهنگی ارسال

 خواهد شد.

گروه سیاسی // سفیر و نماینده جمهوری اسلامی ایران نزد 
سازمان ملل ایران با بیان اینکه تهران بر تعهد پایدار خود به 
دیپلماسی و گفت وگو تاکید دارد، خطاب به اروپا هشدار داد 
که سوء استفاده از مکانیسم ماشه با پاسخ قاطع و متناسب 

ایران مواجه خواهد شد. 
به گزارش ایرنا، امیر سعید ایروانی سفیر و نماینده جمهوری اسلامی 
ایران نزد سازمان ملل در نشســت شورای امنیت درباره قطعنامه 
۲۲۳۱ و اجرای برجام گفت: ایران هرگونه تهدید مربوط به استفاده 
از سازوکار موسوم به »اسنپ بک« توسط تروئیکای اروپایی را قویاً 

رد می کند.
ایروانی تصریح کرد: بگذارید یک  بار برای همیشــه روشن کنیم: 
سازوکار موسوم به »اسنپ بک« )مکانیسم ماشه( ابزاری در دستان 
شما نیست که بتوانید از آن برای تهدید ایران سوءاستفاده کنید. ایران 
به صراحت اعلام کرده است که چنین اقدام تحریک آمیزی با پاسخی 
قاطع و متناسب مواجه خواهد شــد. این موضع به طور مشخص 
در نامه رئیس جمهور وقت ایران به ســران تروئیکای اروپایی در 
تاریخ ۸ می ۲۰۱۹ اعلام شــده بود. فعال سازی سازوکار موسوم 
به اســنپ بک برای »بازاعمال مفاد قطعنامه های لغوشده« بحرانی 
بزرگ ایجاد خواهد کرد که به نفع هیچ طرفی نخواهد بود.دیپلمات 
ارشد جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل تاکید کرد: علی رغم 
اتهامات بی اساس و پیگیری قطعنامه ای با انگیزه های سیاسی از سوی 
تروئیکای اروپایی و ایالات متحده، ایران متعهد به ادامه همکاری با 
آژانس بین المللی انرژی اتمی مطابق با تعهدات خود است. صدور 
قطعنامه توبیخی علیه ایران در نشست اخیر شورای حکام آژانس، 
علیرغم سفر سازنده و موفق مدیرکل آژانس به تهران در ماه نوامبر، 
نشان می دهد که تروئیکای اروپایی و ایالات متحده با هدف تضعیف 
دیپلماســی، اعتماد و اصول ضروری برای تعامل سازنده، به دنبال 
پیشبرد یک دستور کار سیاسی هستند. متن کامل سخنان امیر سعید 
ایروانی سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران نزد سازمان ملل 
متحد در نشست شورای امنیت سازمان ملل متحد درباره »اجرای 
قطعنامه ۲۲۳۱« در نیویورک در ۱۷ دسامبر ۲۰۲۴ برابر با ۲۷ آذر 

ماه ۱۴۰۳ به شرح زیر است:
بسم الله الرحمن الرحیم

از معاون دبیرکل، خانم دی کارلو، برای ارائه گزارششان تشکر می کنم. 
از آنجا که این آخرین گزارش مالت به عنوان تسهیلگر قطعنامه ۲۲۳۱ 
است، مایلم از تلاش های صادقانه سفیر فریزر و تیم ایشان طی دو 

سال گذشته قدردانی نمایم.
جمهوری اسلامی ایران گزارش دبیرکل )S/۸۹۶/۲۰۲۴( را مورد 
توجه قرار می دهد. در این گــزارش، دبیرکل از تمامی طرف های 

برجام، از جمله ایالات متحده، خواسته است که به تعهدات خود در 
قبال راه حل دیپلماتیکی که با هدف احیای اهداف اصلی این توافق 
تدوین شده است، پایبند بمانند. وی همچنین بر لزوم اولویت بخشی 
به چندجانبه گرایی و دیپلماسی، اصولی که زمینه ساز پذیرش این 
توافق در سال ۲۰۱۵ شد، تأکید کرده است. جمهوری اسلامی ایران 
بر تعهد راسخ خود به این درخواست و پیگیری این اصول مشترک 

تأکید می ورزد.
سخنان نماینده اتحادیه اروپا را به دقت شنیدیم. متأسفانه، با وجود 
نقش اتحادیه اروپا به عنوان هماهنگ کننده برجام که باید بی طرف 

باشد، این اظهارات همچنان سیاسی، جانبدارانه و یک سویه بود.
اتهامات بی اســاس مطرح شــده علیه ایران توسط ایالات متحده، 
بریتانیا، فرانسه و آلمان نمی تواند واقعیت های موجود را تحریف کند 
یا قصور آن ها در اجرای تعهداتشان ذیل برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ را 
توجیه نماید.علت اصلی وضعیت کنونی انکارناپذیر است: خروج 
یک جانبه ایالات متحده از توافق، ترک تعهدات خود و بازگرداندن 
تمامی تحریم های لغوشده، در حالی که سه کشور اروپایی )تروئیکای 
اروپایی( نیز در عمل به تعهدات خود کوتاهی کردند.ایران بارها تأکید 
کرده است که اقدامات جبرانی آن کاملًا مطابق با حقوق مصرح در 
بندهــای ۲۶ و ۳۶ برجام بــوده و در واکنش به خروج یک جانبه 
ایالات متحده و نقض تعهدات توسط تروئیکای اروپایی انجام شده 
تا تعادل تعهدات را بازگرداند.بنابرایــن، ادعاهای مربوط به عدم 
پایبندی ایران نه تنها نادرست است، بلکه بر تفسیرهای خودسرانه و 
گمراه کننده از برجام استوار است. این ادعاها با هدف انحراف توجه 
از تخلفات مــداوم تروئیکای اروپایی، از جمله خودداری آن ها از 
اجرای تعهدات خود در روز انتقال، بازاعمال تحریم های لغوشده و 
اتخاذ تدابیر محدودکننده جدید در نقض آشکار برجام و قطعنامه 
۲۲۳۱ مطرح می شوند.همکاران ارجمند،برنامه هسته ای ایران همواره 
کاملًا صلح آمیز بوده و تحت دقیق ترین نظام نظارتی تاریخ آژانس 
بین المللی انرژی اتمی فعالیت کرده است. ادعاهای مربوط به تلاش 
ایران برای دستیابی به سلاح هســته ای بی اساس و تحریک آمیز 
هســتند. ایران همچنان متعهد به معاهده منع گسترش سلاح های 
هسته ای و حق مسلم خود برای استفاده صلح آمیز از انرژی هسته ای 
است و هرگز از حقوق مشروع خود تحت این معاهده چشم پوشی 

نخواهد کرد.
علی رغم اتهامات بی اســاس و پیگیری قطعنامه ای با انگیزه های 
سیاسی از سوی تروئیکای اروپایی و ایالات متحده، ایران متعهد به 
ادامه همکاری با آژانس بین المللی انرژی اتمی مطابق با تعهدات خود 
است. صدور قطعنامه توبیخی علیه ایران در نشست اخیر شورای 
حکام آژانس، علیرغم سفر سازنده و موفق مدیرکل آژانس به تهران 

در ماه نوامبر، نشان می دهد که تروئیکای اروپایی و ایالات متحده 
با هدف تضعیف دیپلماســی، اعتماد و اصول ضروری برای تعامل 
سازنده، به دنبال پیشبرد یک دستور کار سیاسی هستند.ایران هرگونه 
تهدید مربوط به استفاده از سازوکار موسوم به »اسنپ بک« توسط 
تروئیکای اروپایی را قویاً رد می کند.بگذارید یک  بار برای همیشه 
روشن کنیم: سازوکار موسوم به »اسنپ بک« ابزاری در دستان شما 
نیســت که بتوانید از آن برای تهدید ایران سوءاستفاده کنید. ایران 
به صراحت اعلام کرده است که چنین اقدام تحریک آمیزی با پاسخی 
قاطع و متناسب مواجه خواهد شد. این موضع به طور مشخص در 
نامه رئیس جمهور وقت ایران به سران تروئیکای اروپایی در تاریخ ۸ 
می ۲۰۱۹ اعلام شده بود. فعال سازی سازوکار موسوم به اسنپ بک 
برای »بازاعمال مفاد قطعنامه های لغوشــده« بحرانی بزرگ ایجاد 

خواهد کرد که به نفع هیچ طرفی نخواهد بود.
ایران همواره با حســن نیت برای حفظ فضای احیای برجام عمل 
کرده است، حتی پس از خروج ایالات متحده و اصرار تروئیکای 
اروپایی بر نقض تعهدات خود.ایران در مذاکرات وین با حسن نیت و 
انعطاف حداکثری مشارکت کرد تا به توافقی متوازن و متقابلًا سودمند 
دست یابد. متأسفانه، خواسته های غیرواقع بینانه تروئیکای اروپایی 
و ایالات متحده، فقدان اراده سیاســی، ملاحظات داخلی آن ها و 
تلاش برای پیوند دادن مذاکرات به موضوعات غیرمرتبط، در نهایت 
تلاش ها برای احیای توافق را ناکام گذاشت. مقصر دانستن ایران در 
شکست این مذاکرات، هم ناعادلانه و هم از نظر واقعیت های موجود 
نادرست است.ایران همچنین تلاش ها برای مرتبط ساختن تعهدات 
ایران در برجــام با موضوعات منطقه ای یا ژئوپلیتیکی غیرمرتبط 
را رد می کند. ادعاهای مربوط به انتقال ادعایی تسلیحات ایران به 
روسیه برای اســتفاده در درگیری اوکراین کاملًا بی اساس و دارای 
انگیزه های سیاسی است. به همین ترتیب، اتهامات مطرح شده علیه 
برنامه موشکی ایران، که خارج از حیطه قطعنامه ۲۲۳۱ قرار دارد، 

بی ربط و فاقد هرگونه مبنای واقعی است.
به جای منحرف کردن توجهات به تهدیدات ساختگی، ایالات متحده، 
فرانســه و بریتانیا، به عنوان اعضای دائم شورای امنیت، باید به این 
شورا اجازه دهند تا به مسئولیت خود عمل کرده و به ریشه های واقعی 
ناامنی و بی ثباتی در منطقه ما بپردازد و با آن ها مقابله کند: زرادخانه 
غیرقانونی سلاح های هســته ای رژیم اسرائیل، دهه ها تجاوزگری 

و اشــغالگری آن و کمپین مداوم ارتکاب جنایات جنگی نظام مند، 
جنایات علیه بشریت و اقدامات نسل کشی علیه مردم فلسطین در 
غزه. علاوه بر این، تجاوزگری بی وقفه و جنایات هولناک اسرائیل 
علیه سوریه و لبنان بار دیگر نقش این رژیم را به عنوان عامل اصلی 
خشونت و بی ثباتی در منطقه برجسته می کند.همدستی ایالات متحده 
به همین اندازه مخرب است که حمایت های نظامی، مالی و سیاسی 
بی دریغ آن  زمینه ساز ارتکاب جنایات رژیم اسرائیل در منطقه شده 
است. این دورویی آشکار نه تنها رژیم اسرائیل را در ارتکاب جنایات 
خود وقیح تر می کند، بلکه صلح منطقه ای، حقوق بین الملل و اصولی 
را که این شــورا موظف به پاسداری از آن هاست به شدت تضعیف 
می کند.همکاران گرامی،ایران بر تعهد پایدار خود به دیپلماســی و 
گفت وگو به عنوان تنها مسیر ممکن برای پیشبرد این موضوع تأکید 
دارد. در فضایی مبتنی بر تعامل سازنده، هیئت ایرانی دورهای مفصلی 
از گفت وگوها را با تروئیکای اروپایی و اتحادیه اروپا در حاشــیه 
هفتاد و نهمین مجمع عمومی ســازمان ملل در نیویورک و سپس 
در تاریــخ ۲۸ و ۲۹ نوامبر در ژنو برگزار کرد. هدف این مذاکرات 
تبادل دیدگاه ها در خصوص وضعیت کنونی و بررســی چشم انداز 
ازسرگیری مذاکرات هسته ای بود. ایران در این گفت وگوها جدیت و 
صداقت خود را نشان داده و انتظار دارد طرف های مقابل نیز همین 
رویکرد را اتخاذ کنند. در ژنو توافق شــد که تعاملات در هفته های 
آتی ادامه یابد تا شرایط مساعد برای مذاکرات معنادار فراهم گردد.
اعضای ارجمند شورا،دیپلماسی معنادار مستلزم احترام متقابل، اصل 

عمل متقابل و تعهدی پایدار به حقوق بین الملل است.
تروئیکای اروپایی و ایالات متحده باید رویکردهای تقابلی را کنار 

گذاشته و تعهد واقعی خود را به دیپلماسی نشان دهند.
مسیر پیشِ رو در تعامل مسئولانه و سازنده نهفته است، نه در تهدید، 
اجبار و فشار. تجربه گذشته نشان داده است که تهدید و فشار علیه 
ایران بی اثر بوده و تنها اعتماد را تضعیف کرده و تلاش های آتی را 

پیچیده تر می سازد.
ما قویاً معتقدیم که برجام همچنان چارچوبی مستحکم و کارآمد برای 
حل بحران های غیرضروری و ساختگی پیرامون برنامه صلح آمیز 
هسته ای ایران اســت. ایران آماده مشارکت معنادار است، مشروط 
بر آنکه دیگر طرف ها اراده سیاســی واقعی نشان داده و به حقوق 

بین الملل پایبند باشند.

سیاسی

خبـر

سفیر و نماینده جمهوری اسلامی ایران  : 

 سوء استفاده از مکانیسم ماشه  سوء استفاده از مکانیسم ماشه 
با پاسخ قاطع ایران مواجه خواهد شدبا پاسخ قاطع ایران مواجه خواهد شد

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13آئین نامه قانون تعیین وتکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابرآراء صــادره هیات موضوع قانون تعیین وتکلیــف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی میناب تصرفات مالکانه 
وبلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان واملاک مورد 
 تقاضا به شــرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اداره ثبت اسناد واملاک محل تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 

از تاریخ 
قطعه1 بخش 4

1-آقای علی جعفری  فرزند رضا   به شــماره شناســنامه  306صادره از میناب   
و به شماره ملی 3422221123و به شــماره رای  140360323057001326در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت     200متر مربع پلاک 12 فرعی از810-

اصلی  مفروز و مجزا شــده از  پلاک  808و810-اصلی  قطعه 1 بخش4 واقع 
در میناب  بلوارگلستان  خریداری ملک مع الواسطه از مالک رسمی  آقای سید 

کاظم بنادری
2-آقای جعفرسلامتی هرمزی  فرزند غلام  به شماره شناسنامه  11328صادره از 
میناب   و به شماره ملی 3422149211و به شماره رای  140360323057001329در 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت     319/05مترمربع پلاک 103 فرعی از912-

اصلی  مفروز و مجزا شــده از  پلاک  906و910و912-اصلی  قطعه 1 بخش4 
واقع در میناب  محله رگو جنب بهشت زهرا خریداری ملک مع الواسطه از مالک 

رسمی  آقای سید کاظم بنادری
3-آقــای عبدالجلیــل حامــدی    فرزند عبدالمهدی  به شــماره شناســنامه  
140صــادره ازمینــاب و بــه شــماره ملــی 3421781192و به شــماره رای  
140360323057001236در ششدانگ یک قطعه زمین قسمتی ازیک باب خانه   
به مساحت 24/84مترمربع  پلاک  29 فرعی از958-اصلی  مفروز و مجزا شده 
از  پلاک  958اصلی  قطعه 1 بخش4 واقع در میناب انتهای بلوار بسیج باغ عالیه  

خریداری ملک  مع الواسطه از مالک رسمی محفوظه حامدی
 قطعه3  بخش 4

4-آقــای علــی محبــی بهمنی   فرزنــد محمد تقی  به شــماره شناســنامه  
754صــادره از مینــاب  و به شــماره ملــی 3420268858و به شــماره رای  
140360323057001144در4/5دانــگ مشــاع از ششــدانگ یک قطعه باغ به 
مساحت    14015/38 مترمربع پلاک 428 فرعی از1072-اصلی  مفروز و مجزا 
شده از  پلاک   5فرعی از 1072-اصلی  قطعه 3 بخش4 واقع در میناب  روستای 
شهمرادی   خریداری ملک  مع الواسطه از مالک رسمی  آقای احمد محبی بهمنی
5-آقای عباس حسینی حکمی   فرزند مهدی   به شماره شناسنامه  5صادره از میناب  
و به شماره ملی 3421895066و به شماره رای  140360323057001143درسه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه باغ  مرکبات وزمین به مساحت    70591/48 
مترمربع پلاک 120 فرعی از1090-اصلی  مفروز و مجزا شده از  پلاک   8 فرعی 
از 1090-اصلی  قطعه 3 بخش4 واقع در میناب  روســتای پازیارت   خریداری 

ملک  مع الواسطه از مالک رسمی  آقای عبداله ریاحی
قطعه یک بخش 5

6-آقای عبدالرضا برومند    فرزند محمد به شماره شناسنامه  15426صادره ازمیناب 
و به شماره ملی 3420154070و به شــماره رای  140360323057001235در 
ششــدانگ یک باب خانه   به مســاحت 204/38متر   مربع  پلاک  381  فرعی 
از145-اصلی  مفروز و مجزا شــده از  پلاک  145اصلی  قطعه 1 بخش5 واقع 
در میناب بلوارآل محمد شهرک دانش    خریداری ملک از مالک رسمی تعاونی 

مسکن کارکنان آموزش و پرورش شهرستان میناب

7-آقای عیسی زارعی نجات     فرزند غلامشا  
به شماره شناســنامه  430صادره ازمیناب و به 
شــماره ملی 3420530031و به شــماره رای  
باب  ششــدانگ  140360323057001231در 

خانه   به مســاحت 769/58متر مربع پلاک  
10 فرعی از155-اصلی  مفروز و مجزا شده 
از  پلاک  155-اصلی  قطعه 1 بخش5 واقع 
در میناب محله سلیمانی     خریداری ملک  

مع الواسطه از مالک رسمی آقای سید احمد بنادری
8-آقای قنبرذاکری    فرزند سیســی  به شماره شناسنامه  9199صادره ازمیناب 
و به شماره ملی 3420092032و به شــماره رای  140360323057001233در 
ششدانگ یک باب خانه   به مساحت 399/41متر مربع پلاک  12فرعی از165-
اصلی  مفروز و مجزا شده از  پلاک  165-اصلی  قطعه 1 بخش5 واقع در میناب 
محله سلیمانی     خریداری ملک  مع الواسطه از مالک رسمی آقای سید کاظم 

بنادری
9-آقای مجید دهقانی    فرزند علی   به شماره شناسنامه  3410098496صادره ازمیناب 
و به شماره ملی 3410098496و به شــماره رای  140360323057001327در 
ششدانگ یک باب مغازه به انضمام یک قطعه زمین   به مساحت 200متر  مربع 
پلاک  2فرعی از260-اصلی  مفروز و مجزا شــده از  پلاک  258و260-اصلی  
قطعــه 1 بخش5 واقع در میناب بلوارآل محمد جنب حوزه علمیه     خریداری 

ملک  مع الواسطه از مالک رسمی آقای سید کاظم بنادری
10-آقای مجتبی آزارانی   فرزند اسحق  به شماره شناسنامه  30صادره ازبنذرک 
و به شماره ملی 3421937001و به شــماره رای  140360323057001325در 
ششــدانگ دو دهنه مغازه در حال ساخت   به مساحت 52/64متر  مربع پلاک  
5فرعی از275-اصلی  مفروز و مجزا شده از  پلاک  275-اصلی  قطعه 1 بخش5 
واقع در میناب محله سولقان     خریداری ملک  مع الواسطه از مالک رسمی آقای 

حسن ریحانی نژاد
11-آقای عباس دهقانی   فرزند کهور به شــماره شناسنامه  239صادره ازمیناب 
و به شماره ملی 3420452373و به شــماره رای  140360323057001237در 
ششدانگ یک قطعه باغ مرکبات   به مساحت 11510متر  مربع پلاک  59فرعی 
از565-اصلی  مفروز و مجزا شده از  پلاک  565-اصلی  قطعه 1 بخش5 واقع 
در میناب قریه رکن آباد     خریداری ملک  مع الواســطه از مالک رسمی آقای 

سید کاظم بنادری
12-آقای عباس دهقانی   فرزند کهور به شــماره شناسنامه  239صادره ازمیناب 
و به شماره ملی 3420452373و به شــماره رای  140360323057001237در 
ششدانگ یک قطعه باغ مرکبات   به مساحت10696متر  مربع پلاک  60فرعی 
از565-اصلی  مفروز و مجزا شده از  پلاک  565-اصلی  قطعه 1 بخش5 واقع 
در میناب قریه رکن آباد     خریداری ملک  مع الواســطه از مالک رسمی آقای 

سید کاظم بنادری
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.    2142 م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول: 14 /1403/09
تاریخ انتشار نوبت دوم  1403/09/29

محمود مظفری

رئیس اداره  ثبت اسناد و املاک میناب

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره  کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان

آگهي حصر وراثت

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

 احتراماً به اســتحضار مي رســاند خواهان محمد گله ار عبداله پور فرزند غلام با هویت کامل به این شــورا مراجعه نموده و اشــعار داشــتند شادروان 
امیرحسین گله دار عبداله پور  فرزند محمد به تاریخ 1403/7/3 به رحمت ایزدي پیوسته و وراث وي در زمان فوت عبارتند از : 

1-محمد گله دار عبداله پور فرزند غلام  متولد1359/7/1 به ش ش 765  پدر مرحوم. 
2-حمیده علی زاده فرزند عبدالزهرا  متولد1363/3/29 به ش ش 8  مادر مرحوم. 

و دیگر وارثي ندارد. لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید.

حامد کامران- شوراي حل اختلاف  شعبه سوم شهرستان پارسیان

 

تازه های سیاست

تازه های مطبوعات
 آگاه - این روزنامه با تیتر »تله مذاکره« و انتشــار عکســی از دونالد ترامپ 
نوشت: علی رغم تجربه های ناموفق قبلی همچنان عده ای برای رفع مشکلات 

داخلی آدرس غلط مذاکرات بیرونی بی سرانجام را می دهند .
فرهیختگان - این روزنامه با اشاره به تجمع برخی تندروها علیه رئیس جمهور، 
نوشت: اگر این اتفاق برخلاف قانون صورت گرفته، انتظار می رود که برخورد 
مقتضی با آن شود. اما با فرض برگزاری این تجمع با مجوز که بر مبنای قانون 
نیز یکی از حقوق شهروندان برای بیان مسائل و مطرح کردن اعتراضات است، 
نکته مهم این است که آیا این امکان برای افرادی که نظری مخالف داشتند، هم 

فراهم خواهد شد؟ 
کیهــان - اتحادیه اروپا و تروئیکای اروپای غربی در ســال پایانی منتهی به 
انقضای قطعنامه ۲۲۳۱، تمرکز ویژه ای را بر بزرگ نمایی و اســتفاده از چماق 
مکانیزم ماشــه برای مذاکرات و توافقی جدید در جهت ادامه محدودیت ها بر 
برنامه هسته ای و دیگر مسائل حوزه سیاست خارجی ایران، مصروف داشته اند. 
در همین حال، بر خلاف تبلیغات اروپا و همراهی غربگرایان داخلی، مکانیزم 

ماشه توانایی خاص تری را در سازوکار تحریم های غرب ایجاد نخواهد کرد.
هم میهن - راه حل اقتصاد ایران، حتی گشودن گره دیپلماسی خارجی که رفع 
تحریم نتیجه آن می تواند باشد، اجماع بر »توسعه« است که گروه های سیاسی 
حاکم باید به آن برســند. این اجماع در حال حاضر وجود ندارد و تا زمانی که 
این اجماع شکل نگیرد و حاکمان سیاسی کشور به این فهم نرسند که »توسعه« 
دغدغه اصلی کشــور است، همچنان بر مدار توسعه نیافتگی خواهیم چرخید و 
هر ســال از مرکز ثقل توسعه یافتگی دورتر خواهیم شد. کجاست آن فردی که 
بتواند این اجماع را شکل دهد؟ او همان کسی است که می تواند »معمار اقتصاد« 

ایران باشد. 
 انعکاس

تابناک مدعی شد: به نظر می رسد با ورود شورای عالی امنیت ملی به موضوع 
قانون حجاب و عفاف، لااقل تا مدتی این موضوع داغ و تنش آفرین از دستور 
کار رسانه ها و افکار عمومی خارج شود، اقدامی که با توجه به حساسیت فوق 

العاده شرایط منطقه ای و بین المللی به نفع ثبات و امنیت کشور است.
فرارو نوشت: هادی شریف زاده، یاسر اینالو و محمد هادی جعفر پور سه وکیل 
دادگستری در استان فارس، شکایت خود از اعضای حقیقی و حقوقی شورای 
عالی فضای مجازی را با موضوع ممانعت از حق به ثبت رساندند. این شکواییه، 
»مستند به اصل نهم قانون اساسی و مقررات حاکم بر حقوق اساسی افراد ملت 
ایران از جمله ماده ۲ و ۲۲ قانون انتشــار و دسترسی آزاد به اطلاعات و قانون 
شــرح وظایف وزارت ارتباطات و کنوانســیون های بین المللی که جمهوری 
اسلامی ایران به آن پیوسته و نظر رهبری در فلسفه تاسیس شورای عالی فضای 

مجازی« نوشته شده است.

گروه سیاسی // عضو هیات رئیسه 
از  مجلس  اجتماعی  کمیســیون 
مصوبه این کمیسیون برای تعطیلی 
ادارات در روزهــای پنجشــنبه و 
کاهش ســاعات اداری از ۴۴ به ۴۰ 

ساعت، خبر داد.
 فضل الله رنجبرگفت: پــس از ایراد 
شــورای نگهبان به مصوبه کمیسیون 
اجتماعی و مجلــس درباره تعطیلی 
روزهای شنبه و کاهش ساعات اداری 
از ۴۴ ســاعت به ۴۰ ساعت در هفته 
ایــن موضوع به منظــور اصلاح در 

دستور کار کمیسیون قرار گرفت.
وی افزود: جلســات متعــددی در 
کمیســیون اجتماعی برای بررســی 
این موضوع برگزار شــد و در نهایت 
کارگروه تخصصی برای بررسی بیشتر 
کاهش ساعات کار ادارات در هفته در 

کمیسیون تشــکیل و موضوع در این 
کارگروه مورد رسیدگی قرار گرفت.

کمیســیون  رئیســه  هیــات  عضو 
داشت: پس  اظهار  مجلس  اجتماعی 
از بررســی های صــورت گرفته در 
نهایت رای کمیسیون در اصلاح ایراد 
شورای نگهبان به مصوبه مجلس این 
شــد تا ادارات در روزهای پنجشنبه 
تعطیل باشــند و ساعات کاری آن از 
۴۴ ساعت به ۴۰ ساعت کاهش یابد.

رنجبــر خاطرنشــان کــرد: البتــه 
 طبــق این مصوبــه دســتگاه های 
بیمارستان ها  همچون  رسان  خدمات 
اورژانس آتش نشانی و بانک ها از این 

تعطیلی مستثنی شده اند.
وی افزود: این مصوبه برای بررسی و 
رای گیری در صحن مجلس به هیات 

رئیسه ارسال شده است.

کمیسیون اجتماعی مجلس تعطیلی 
روزهای پنجشنبه را تصویب کرد

گروه سیاسی // معاون اجرایی رئیس جمهور گفت: دولت ۴۰ هزار تومان بابت هر 
لیتر بنزین یارانه پرداخت می کند. در حالی که در بسیاری از کشورهای جهان 
بنزین محل درآمدی برای دولت محسوب می شود. البته سخن گفتن از آمار 
ناترازی بنزین به معنای تصمیم دولت بر افزایش قیمت در شرایط فعلی نیست. 
محمد جعفر قائم پناه در هجدهمین جشنواره تولیدکنندگان و مدیران جوان گفت: 
بنزیــن در حدود ۳۴ هزار تومان خریداری و با قیمت نازل به ۴۳ هزار تومان هم 

می رسد، اما در نهایت با قیمت آزاد سه هزار تومان فروخته می شود.
وی افزود: دولت ۴۰ هزار تومــان بابت هر لیتر بنزین یارانه پرداخت می کند. در 
حالی که در بسیاری از کشورهای جهان بنزین محل درآمدی برای دولت محسوب 
می شود. البته سخن گفتن از آمار ناترازی بنزین به معنای تصمیم دولت بر افزایش 

قیمت در شرایط فعلی نیست.
به گزارش ایســنا ؛ معاون اجرایی رئیس جمهور گفــت: دولت در حدود ۶ هزار 
میلیارد تومان در روز یارانه پرداخت می کند، این موضوع یکی از عوامل تورم در 

کشور است که منجر به کسری بودجه می شود.

معاون اجرایی رئیس جمهور:

فعلا قرار نیست بنزین گران شود



شهرک سلامت دربندرعباس بسازید

 چهارراه فاطمیه تا چهارراه سازمان بندرعباس بدلیل تمرکز 
مطب پزشــکان و مراکز درمانی و.... بسیار شلوغ و پرترافیک 
است که برای ساعاتی ترافیک در این محدوده بخصوص عصرها 
تا شب ها کاملا قفل می شــود و جایی برای پارک خودروهای 
 بیمــاران و همراهان شــان وجــود ندارد و تمــام کوچه پس 
کوچه ها هم خودرو پارک شده اند ودرصورت بروز حادثه ای در 
این منطقه که جزو بافت فرسوده شهر هم محسوب می شود، امکان 
امدادرســانی وجود ندارد و ضرورت دارد در این بخش تدبیری 
اندیشیده شود.شهر بندرعباس به عنوان یکی از شهرهای بزرگ 
و پرجمعیت ایران، با مشکلات متعددی مواجه است که یکی از 
آنها ترافیک سنگین و کمبود پارکینگ در مرکز شهر است. یکی 
از عوامل اصلی این مشکلات، تجمع مطب های پزشکان در مرکز 
شهر است که باعث شده تردد خودروها به این منطقه افزایش یابد 
و مردم با مشکلات جدی در یافتن جای پارک مواجه شوند. این 
موضوع نه تنها به سلامت و آسایش شهروندان آسیب می زند، بلکه 
به کارآمدی سیستم حمل و نقل شهری نیز ضربه وارد می کند.مرکز 
شهر بندرعباس با وجود داشتن زیرساخت های مناسب برای ارائه 
خدمات پزشــکی و درمانی، با مشکلات جدی ترافیکی مواجه 
است. تجمع مطب های پزشکان، کلینیک ها و درمانگاه ها در این 
منطقه باعث شده است که ترافیک سنگین و کمبود پارکینگ به یک 
معضل بزرگ تبدیل شود. بیماران و همراهان آنها برای دسترسی به 
خدمات پزشکی ناچار به استفاده از خودروهای شخصی هستند 
که این مسئله به افزایش تردد و ترافیک منجر می شود. علاوه بر 
این، نبود جای پارک کافی برای خودروها باعث می شود که مردم 
برای یافتن جای پارک مناســب، زمان زیادی را صرف کنند که 
این موضوع نه تنها به هدر رفتن زمان و انرژی می انجامد، بلکه به 
آلودگی هوا و افزایش استرس نیز منجر می شود.مشکلات ناشی 
از تجمع مطب های پزشکان در مرکز شهر بایستی موردتوجه و 
بررسی قرارگیرد.افزایش تعداد خودروها در مرکز شهر به دلیل 
مراجعه به مطب های پزشکان و کلینیک ها، به ترافیک سنگین و 
گیرکردن در خیابان ها منجر می شــود. این موضوع باعث کندی 
حرکت و اتلاف وقت شهروندان می شــود.یکی از بزرگ ترین 
مشکلات ناشی از تجمع مطب های پزشکان در مرکز شهر، کمبود 
جای پارک برای خودروها است. مردم مجبورند برای یافتن جای 
پارک مناســب، چندین بار دور بزنند که این موضوع به افزایش 
ترافیک و استرس آنها منجر می شود.تردد زیاد خودروها و تراکم 
ترافیک در مرکز شهر به افزایش آلودگی هوا منجر می شود. این 
موضوع به خصوص برای شهروندانی که مشکلات تنفسی دارند، 
مشکلات جدی به همراه دارد. ترافیک سنگین، کمبود پارکینگ و 
آلودگی هوا به کاهش کیفیت زندگی شهروندان منجر می شود. این 
مسائل باعث می شود که مردم به دنبال راهکارهای دیگری برای 
دسترســی به خدمات پزشکی باشند که این خود باعث افزایش 
هزینه ها و اتلاف زمان می شود.برای حل مشکلات ناشی از تجمع 
مطب های پزشکان در مرکز شهر بندرعباس، نیاز به احداث شهرک 
 سلامت در نقطه ای دیگر از شهر به وضوح احساس می شود که
 می توان شهرک ســلامت را در شــمال اتوبان شهید رجایی 
بندرعباس که اراضی جدید الحاق شده و قرار است طرح نهضت 
ملی مسکن در آنجا اجرا شــود، احداث شود. شهرک سلامت 
می توانــد به عنوان یک مجموعه ی جامــع و کامل از خدمات 
پزشکی و درمانی در حومه ی شهر ایجاد شود که این اقدام مزایای 
زیادی به همراه خواهد داشت.احداث شهرک سلامت در حومه ی 
شهر نیازمند توسعه زیرساخت های حمل و نقل عمومی است. با 
ایجاد خطوط اتوبوس رانی و تاکسی رانی ویژه برای دسترسی به 
شهرک سلامت، مردم می توانند بدون نیاز به استفاده از خودروهای 
شخصی به این مجموعه دسترسی پیدا کنند.در طراحی و احداث 
شهرک سلامت، نیاز به ایجاد پارکینگ های عمومی و بزرگ برای 
خودروها به وضوح احســاس می شود. این اقدام باعث می شود 
که مردم بدون نگرانی از کمبود جای پارک، به خدمات پزشکی 
دسترسی پیدا کنند. ایجاد فضای سبز و پارک ها در اطراف شهرک 
سلامت می تواند به بهبود کیفیت هوا و کاهش آلودگی کمک کند. 
این فضاها می توانند به عنوان مکان های استراحت و تفریح برای 
بیماران و همراهان آنها مورد استفاده قرار گیرند. احداث شهرک 
سلامت به معنای تجمیع خدمات پزشکی و درمانی در یک مکان 
متمرکز است. این اقدام باعث می شود که مردم بتوانند تمامی خدمات 
مورد نیاز خود را در یک محل دریافت کنند و نیاز به مراجعه به 
چندین مطب و کلینیک در نقاط مختلف شهر نداشته باشند.با انتقال 
مطب های پزشکان و کلینیک ها به شهرک سلامت، ترافیک در 
مرکز شــهر به طور قابل توجهی کاهش می یابد. این اقدام باعث 
روان تر شدن حرکت خودروها و بهبود وضعیت ترافیکی در مرکز 
شهر می شود.با کاهش ترافیک و کمبود پارکینگ در مرکز شهر، 
استرس و فشار روانی شهروندان نیز کاهش می یابد. این موضوع 
به بهبود کیفیت زندگی و افزایش رضایت مردم منجر می شــود.

در یک کلام تجمع مطب های پزشکان در مرکز شهر بندرعباس 
باعث ایجاد ترافیک سنگین، کمبود پارکینگ و افزایش آلودگی 
هوا شده است. این مشــکلات به طور جدی به کیفیت زندگی 
شهروندان آسیب می زند و نیازمند راهکارهای اساسی برای حل 
آنها است. احداث شهرک سلامت در نقطه ای دیگر از شهر می تواند 
به عنوان یک راهکار موثر مطرح شــود. با ایجاد این شهرک و 
تجمیع خدمات پزشکی و درمانی در یک مکان متمرکز، مشکلات 
ترافیکی و کمبود پارکینگ در مرکز شهر کاهش می یابد و مردم 
به راحتی به خدمات پزشــکی دسترسی پیدا می کنند. همچنین، 
توسعه زیرساخت های حمل و نقل عمومی و ایجاد پارکینگ های 
عمومی نیز می تواند به بهبود وضعیت ترافیکی و کیفیت زندگی 
شهروندان کمک کند. امیدواریم با اجرای این طرح، شاهد بهبود 
وضعیت ترافیکی و افزایش رضایت مردم در بندرعباس باشیم.

انتظار می رود اســتاندار جدید هرمزگان احداث شهرک سلامت 
را در دســتور کار قرار دهند تا مــردم بتوانند با دغدغه کمتری 
 به مراکز درمانی دسترســی داشته باشند و ترافیک مرکز شهر نیز

 کاهش یابد.
  علی زارعی
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گزارش اختصاصی // مســکن در بندرعباس به یکی از 
بزرگترین چالش های این شهر تبدیل شده است. بیش از 
یک دهه اســت که دولت در این شهر مسکن نساخته و 
تحویل مردم نداده است. مافیا و دلالان ،بازار مسکن را در 
دست گرفته و حتی بر برنامه های مسکن سازی دولتی ها 
نیز اثر گذاشته اند. مردم نه می توانند مسکن بخرند و نه به 
راحتی می توانند خانه ای را اجاره کنند. در دولت های نهم 
و دهم که طرح مسکن مهر در کشور اجرا شد، بسیاری 
از مردم با هزینه ای اندک خانه دار شدند. متاسفانه دولت 
یازدهم و دوازدهم که به ساخت مسکن اعتقادی نداشتند 
و به مسکن نساختن شان هم افتخار کردند، باعث شدند 
قیمت مسکن سر به فلک بکشــد. در دولت سیزدهم 
طرح نهضت ملی مسکن در کشور کلید خورد، اما برخی 
از مدیران که سیاســت دولت قبل را در ذهن داشتند، با 
اجرای این طرح ملی در نهان و آشکار مخالفت کردند و 
حتی اراضی و زمین های مازاد ادارات و سازمان های دولتی 
را به راحتی در اختیار راه و شهرســازی برای اجرای این 
طرح برای خانه دار شدن کارکنان خودشان و عموم مردم 

قرار ندادند. 
  قصه پرغصه مسکن ملی در بندرعباس 

در بندرعبــاس که قصه پرغصــه ای در اجرای طرح نهضت ملی 
مسکن داشتیم. از همان ابتدای اجرای طرح یعنی در سال ۱۴۰۰، 
نامی از بندرعباس در ســامانه ثبت نام طرح نهضت ملی مسکن 
وجود نداشــت. بعدها گفتند متقاضیان بندرعباسی می توانند در 
شهرک علوی در ۵۰ کیلومتری غرب بندرعباس ثبت نام کنند که 
برخی ها از موقعیت مکانی شهرک علوی اطلاع نداشتند و ثبت نام 
کردند و تصور می کردند مانند شهرک پیامبراعظم)ص( در کنار شهر 
بندرعباس است. پس از برملا شدن مکان شهرک علوی برای این 
افراد، آنها مخالفت شان را با اجرای طرح در فاصله ۵۰ کیلومتری با 
بندرعباس اعلام کردند. اعتراضات مردمی به عدم ثبت نام در سامانه 
نهضت ملی مسکن برای بندرعباسی ها افزایش یافت و زمانی که 
رئیس جمهورشهید در همان ســال ۱۴۰۰به بندرعباس آمد، در 
سامانه ثبت نام، اسم بندرعباس نمایان شد و برخی از شهروندان 
ثبت نام کردند و پس از بازگشــت رئیــس جمهور به تهران، این 

سامانه نیز بسته شد و به ثبت نام کنندگان اعلام شد که زمین نداریم. 
اعتراض ها به جانمایی مسکن در خارج از شهر برای بندرعباسی ها 
به خطبه های نمازجمعه و امام جمعه و نمایندگان مجلس و رسانه ها 
و... هم کشیده شــد و بالاخره متولیان مسکن استان عقب نشینی 
کردند و ثبت نام از متقاضیان مسکن در بندرعباس از نیمه تیرماه 
۱۴۰۱ آغاز شد. سپس اعلام شد که برای اجرای این طرح بایستی 
زمین الحاق شود و الحاق اراضی بیش از یک سال کشید. در مرداد 
۱۴۰۲ به صورت رسمی عملیات اجرایی این طرح در شمال اتوبان 
شــهیدرجایی بندرعباس آغاز شد و اعلام گردید پس از تسطیح 
اراضی، حداکثر تا شش ماه بعد، این پروژه توسط چینی ها ساخته 
می شود که این وعده هم محقق نشد. از آن طرف تعدادی واحد در 
شهرک پیامبراعظم)ص( از دولت قبل را به نهضت ملی مسکن گره 
زدند و بنیادمسکن ساخت آنها را برعهده گرفت که این واحدهای 
مسکونی نیز هنوز تکمیل نشده اند و ثبت نام کنندگان از دریافت 
هزینه های بالای ســهم آورده در این پروژه و عدم تعیین تکلیف 

واحدهای مسکونی گلایه مندند.
 ناامیدی مردم از خانه دار شدن 

کمبود مســکن باعث شده تا بسیاری از بندرعباسی ها از خانه دار 
شدن ناامید شوند و اجاره نشین شوند. این شرایط باعث شده تاحتی 
مستاجران در این شهر مهاجرپذیر نتوانند در مناطق مناسب و با 
قیمت های معقول و منطقی و غیرحبابی خانه اجاره کنند. روزنامه 
دریا تصمیم دارد در سلســله گزارش هایی به مشکلات مردم در 
حوزه مسکن و عدم اجرای طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس 
و.... بپردازد که شــهروندان می توانند نظرات شان را به کانال های 

ارتباط مجازی روزنامه ارسال کنند. 
  احتکار مسکن 

به دلیل عدم ساخت مســکن در بندرعباس در این ده یازده سال 
و از طرفی احتکار مسکن و املاک خالی، مردم نه می توانند خانه 
بخرند و نه اجاره کنند. پولی که قبلا می توانستی خانه بخری را حالا 
باید به عنوان ودیعه و پول پیش خانه بدهیم. اجاره هم که بســیار 
بالاست و گاهی باید تمام حقوق مان را باید برای اجاره بدهیم. چرا 
دولت قانون اخذ مالیات از خانه های خالی را در بندرعباس اجرا 
نمی کند تا خانه های خالی عرضه شوند و مشکلات مردم کمتر شود؟ 
هیچکس هم به فکر مردم نیست. مگر براساس قانون اساسی، تولید 
مسکن وظیفه دولت نیست؟ این همه زمین خدادادی در کشور و 
بندرعباس داریم، این زمین ها را به مردم بدهید تا خودشان مسکن 
بسازند. طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس را هم به صورت 
ویلایی بسازند و زمین را بدهند تا متقاضیان خودشان بسازند. الان 

دولت نه خودش می سازد و نه اجازه می دهد مردم بسازند. 
  5 سال گذشت و خانه آماده نشد 

ما ســال ۹۸ در طرح مسکن ملی ثبت نام کردیم و تا سال ۱۴۰۰ 
هیچ پیشرفتی نداشت و از ما فقط می خواستند که پول واریز کنیم. 
قرار بود تا پایان شهریور ۱۴۰۳ پروژه ها تحویل شود ولی با وجود 
اینکه ما الان جزو ۵ نفر اولویت اول پروژه هستیم و تا الان حدود 
یک میلیارد تومان پرداخت کردیم، خبری از خانه نیست و اطلاع 
دقیقی هم نداریم کی صاحب خانه می شویم. واقعا ما مستاجریم و 
هر سال با ترس و لرز منتظر افزایش اجاره بها هستیم. اگر از این 
بدقولی و این ارقام هنگفت درخواستی بنیاد مسکن اطلاع داشتیم، 
همان ۵ ســال قبل یک خانه با قسط و وام می خریدیم. هر بار به 
بنیاد مسکن مراجعه می کنم، وعده این ماه و آن ماه می دهند و اعلام 
می کنند قیمت ملک بالاتر رفته است. چرا باید یک میلیارد و ۴۰۰ 
تومان برای مسکن دولتی بپردازیم که ۵ سال برایش مبلغ پول بلوکه 
شــده هم داشته ایم؟ این خیانت به مردم این شهر است. با کمتر از 
این رقم از ۵ سال پیش صاحب خانه حداقل می شدیم و این حجم 
کرایه خانه هم نپرداخته بودیم. الان هم اعلام کردند که آمادگی ۴۰۰ 
میلیون تومان را داشته باشیم! مسکنی که قرار بود متری ۲.۵ میلیون 
تومان باشد، الان می گویند متری حدود ۲۰ میلیون! حداقل مکان 
خانه را مشخص کنند که ما بدانیم یک میلیارد برای چه پرداخت 
کرده ایم؟ فقط فلان پروژه در فلان جا که نشد حرف حساب، بعد از 
۵ سال! خواهشا پیگیری کنید که این مبلغ زیاد را نپردازیم و زودتر 

صاحب خانه شویم. 
 یک کارگر ۶۰۰ میلیون را از کجا بیاورد؟ 

وقتی پیامک برایمان می آید که ۶۰۰ میلیون تومان واریز کنیم، یک 
کارگر که درآمدش به ده میلیون تومان در ماه نمی رسد، چطور این 

مبلغ را پرداخت کند؟ 
  دو هفته ای از کجا پول جور کنم؟ 

چند روز قبل برایم پیامک آمده: متقاضی محترم نهضت ملی مسکن 
آقای / خانم ....؛ تا تاریخ۱۴۰۳/۱۰/۱۰ســاعت ۰۰:۰۰ مهلت 

دارید آورده مرحله ۲ به مبلغ ۴۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال و در مجموع 
مبلغ ۸۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال را به شماره حساب ..... نزد بانک مسکن 
واریز نمایید. اولا پروژه ۱۵ هزار واحدی شمال اتوبان شهیدرجایی 
بندرعباس که تکلیفش مشخص نیست به کجا رسید. دوم وقتی پیام 
داده می شــود که مبلغ ۴۰ میلیون تومان را دو هفته ای تامین کنیم، 
باید از کجا این مبلغ را جمع و جور کنیم؟ حداقل چند ماه زودتر 
اعلام کنند تا اقدام کنیم. سوم اینکه اگر یکی دو سال قبل این پروژه 
ساخته می شد که سهم آورده مان بسیار کمتر می شد. تابستان پارسال 
مسئولان راه و شهرسازی هرمزگان اعلام کرده بودند که مسکن ملی 
متری ۷ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان ساخته می شود که وام هم داشت 
و در واقع با ۴۰ میلیون تومان سهم آورده اولیه، مسکن باید ساخته 
و تحویل می شد. اما این طرح اجرا نشد تا قیمت ها افزایش یافت 
و مردم الان گرفتار شده اند. مردم تاوان این تاخیرها را باید بدهند؟ 

  دولت خانه های اجاره ای برای زوجین جوان بسازد 
دولت اگر واقعا می خواهد زوج های جوان مشکل مسکن نداشته 
باشند تا ترغیب شــوند ازدواج کنند، می تواند خانه های اجاره ای 
ارزان قیمت را بسازد و اجازه دهد حداقل ۵ سال زوج های جوان 
در این خانه ها زندگی کنند تا بعد بتوانند خانه اجاره کنند و یا در 
قالب طرح های دولتی، خانه بخرند. الان با این شــرایط جوانان 

جرات نمی کنند زندگی مشترک شان را آغاز کنند.
  نتوانستم خانه بخرم 

۱۵سال باهمسرم که هر دو شــاغلیم، تلاش کردیم با پس انداز 
کردن و گرفتن وام، خانه بخریم و موفق نشدیم و درنهایت مجبور 
شــدیم خانه ای را اجاره کنیم و بــا فرزندانم در آن زندگی کنیم. 
می خواستیم فرزند دیگری داشته باشیم که بخاطر نداشتن خانه و 
مشکلات اقتصادی ،منصرف شدیم. چرا طرح نهضت ملی مسکن 
را در بندرعباس اجرا نمی کنند تا مردم خانه دار شــوند و قیمت 
خانه و اجاره کمتر شــود؟از استاندار جدید هرمزگان می خواهم 
پیگیری کنند مسکن ملی بندرعباس زودتر ساخته شود تا مشکل 

مسکن مردم در این شهر کمتر شود .

مسکن ملی؛ از وعده تا واقعیت تلخ؛

 بحران مسکن در بندرعباس بحران مسکن در بندرعباس
   سرمقالهمردم در تنگنا مردم در تنگنا 

نشست مجمع نمایندگان مجلس و ادارات 
زیرمجموعه وزارت کار در هرمزگان 

شب یلدا، بلندترین شب سال، به عنوان یکی از مهم ترین جشن های ایرانی 
شناخته می شود که خانواده ها و دوستان را دور هم جمع می کند. این شب 
با آداب و رسوم خاص خود، نماد عشق، دوستی و پیوندهای خانوادگی 
است. سفره یلدا با میوه های رنگارنگ، به ویژه انار و هندوانه، تزئین می شود 
و هر خانواده با قصه ها و شــعرهای قدیمی، این شب را به یادماندنی تر 

می کند.
اما امسال، با توجه به شــرایط اقتصادی و افزایش قیمت ها، بسیاری از 
خانواده ها با چالش هایی در تهیه مایحتاج شب یلدا مواجه هستند. قیمت 
میوه ها و تنقلات به شدت افزایش یافته و این موضوع باعث شده تا برخی 
از خانواده ها نتوانند به راحتی سفره یلدای خود را تزیین کنند. به عنوان 
مثال، قیمت انار و هندوانه که از میوه های اصلی سفره یلدا هستند، به طور 
قابل توجهی افزایش یافته و این امر فشار مالی زیادی بر دوش خانواده ها 
گذاشته است.در این شرایط، برخی از خانواده ها به دنبال راهکارهایی برای 
کاهش هزینه ها هستند. خرید میوه ها به صورت عمده، استفاده از میوه های 
محلی و حتی تهیه دســرهای خانگی به جای خرید از فروشگاه ها، از 
جمله روش هایی است که می تواند به کاهش هزینه ها کمک کند. همچنین، 
برخی خانواده ها تصمیم می گیرند که به جای خرید میوه های گران قیمت، 
از میوه های فصلی و ارزان تر استفاده کنند تا بتوانند سفره ای زیبا و متنوع 

داشته باشند.
علاوه بر این، شــب یلدا فرصتی است برای تجدید پیوندها و یادآوری 
ارزش های خانوادگی. بزرگ ترها داستان های قدیمی را برای جوان ترها 
تعریف می کنند و همه با هم به تماشای ستاره ها و گپ زدن می پردازند. این 
شب نه تنها یک جشن سنتی است، بلکه یادآور اهمیت خانواده و دوستی 

در زندگی ماست. 
در نهایت، با وجود چالش های اقتصادی، امید است که خانواده ها بتوانند با 
هم بودن و شادی را در این شب زیبا تجربه کنند و ارزش های خانوادگی 
را در کنار هم حفظ کنند. یلدا، شــبی است که در آن عشق و دوستی در 

کنار هم جشن گرفته می شود و یادآور اهمیت خانواده در زندگی ماست.
مسعود عقیقی مدیر انجمن نجوم آماتوری ایران در مورد شب یلدا  چنین 
می گوید : آیین شب چله به عنوان میراثی نیک به جا مانده از گذشتگان 
پاک سرشت این سرزمین است که برای نسل امروز و فردای ما به یادگار 

باقی مانده است و ما باید میراث دار خوبی برای اینگونه آیین ها باشیم. 
همواره گفته شده که »یلدا« واژه ای سُریانی به معنای زایش است و این 
واژه می تواند به طلوع مهر تابان پس از یک شب طولانی و غلبه نور بر 

تاریکی که یادآور یلدا یا تولد نیز هست، اشاره داشته باشد.
 در باور ایرانیان باستان، شب چلّه نقطه آغاز خلقت بوده، ولی نکته جالب 
اینجاست که اخترشناسان ایرانی در روزگار کهن با وجود اینکه به ابزارهای 
دقیق امروزی دسترسی نداشته اند، ولی از تفاوت اندک این شب نسبت به 
شب های قبل و بعد آگاهی داشته ، به نحوی که در برخی متون از ۸ هزار 
سال قبل این آیین در کشورمان رواج داشته است و حتی با توجه به نام 
دیگر خورشید که از آن به نام »خور« نیز یاد می شود؛ در آیین کیش مهر 
»خوره روز« که همان "خورشید روز" است، روز تولد مهر و نخستین روز 

سال نو به شمار می آمده است.
مســیحیان نیز با تفاوت هایی زادروز حضرت عیسی مسیح را یکی از 
روزهای نزدیک به انقلاب زمستانی می دانند و بنا به گفته ابوریحان بیرونی، 
مبدأ سال شماری تقویم کهن سیســتانی، آغاز زمستان بوده و در کتاب 

آثارالباقیه، منظور از یلدا را میلاد، تولد مهر و یا خورشید دانسته است.
 نکته ای که باید به آن توجه کرد، آن است که با توجه به لحظه قرار گرفتن 
خورشــید در انقلاب زمستانی که می تواند از ۳۰ آذر تا اول دی متفاوت 
باشــد، این موضوع سبب خواهد شد که در اندازه گیری طول شب، طول 
شب های اول و دوم دی ماه با هم مساوی و یا در حد ثانیه تفاوت داشته 
باشد، ولی همان گونه که در ابتدا تاکید شد، اگر بخواهیم میراث دار خوبی 
برای نیاکانمان باشــیم، باید به آیین یلدا توجه ویژه داشته و آن را پاس 

بداریم.
بدیهی اســت این شــب بهانه ای برای یادآوری ارزش های گذشتگان با 
کتابخوانی و شاهنامه خوانی، تفأل بر دیوان حضرت حافظ و بیان تجارب 
بزرگترها، در کنار خوردن تنقلات؛ بهترین فرصت اســت که عموم مردم 
بویژه نوجوانان و جوانان از رســانه های جمعی و فضای مجازی دوری 
گزیده و در این شــب خاص طولانی بودن و سرمای شب را در بزم گرم 

خانوادگی و در کنار یکدیگر به پایان رسانند.
مناســبت شــب چلّه در ســال ۱۳۸۷ خورشــیدی در فهرست آثار 
ملی کشــور به ثبــت رســید و در ســال ۲۰۲۲ میلادی از ســوی 
 یونســکو به صورت مشــترک با کشــور افغانســتان به ثبت جهانی

 رسیده است.
طی برخی از سال ها که نقطه زمان انقلاب تابستانی به اول دی جا به جا 
می شود، متاسفانه شاهد این نکته هســتیم که برخی از افراد برای نشان 
دادن دقت های ظاهری علمی خود، ناآگاهانه به مقابله با اندیشه و میراث 
ماندگار بزرگان این سرزمین رفته و به نوعی آیین نیک شب چلّه را زیر 
ســؤال می برند و با این بیان که طول شب اول و دوم دی با هم برابر و یا 
حتی قدری کوتاه تر است، سعی می کنند در قرن انفجار اطلاعات و با وجود 
ادوات دقیق اندازه گیری، این حرکت زیبای هزاران ساله پیشینیان ما را کم 

رنگ جلوه دهند که جای بسی تعجب و تاسف است!

یادداشت

یلدا ؛شبی پر از رنگ و نور، با چالش های اقتصادی 

امین زارعی/دریا
amin.zch         @gmail.com2011

گروه خبر // نشســت مجمع نماینــدگان مجلس 
اســتان هرمزگان با مدیران کل ادارات زیرمجموعه 
 وزارت تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی اســتان

 برگزار شد.
به گزارش خبرنگار روزنامه دریا؛ با حضور فاطمه جراره، 
احمــد مرادی و ســیدعبدالکریم هاشــمی نخل ابراهیمی 
نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی نشست 
مجمع نمایندگان مجلس شورای اسلامی در استان با مدیران 
کل ادارات زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

در استان برگزار شد. 
در این نشست مجتبی معین وزیری مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی هرمزگان، عباس اکبری مدیرکل تأمین اجتماعی 
استان، دکتر غلامعباس مومنی مدیر درمان تامین اجتماعی 
هرمزگان، مدیران شــعب بانک های رفاه و توسعه تعاون، 

مدیران کل فنی و حرفه ای، بهزیستی و ... حضور داشتند. 
فاطمه جراره نماینده مردم هرمزگان در مجلس شــورای 
اســلامی در این نشست با بیان دغدغه های مهم خود برای 
استان گفت: جلوگیری از آسیب های فرهنگی و اجتماعی 
در محلات کم برخوردار مســتلزم بهبود وضعیت اشتغال 
این مناطق اســت که امیدوارم با توجه به انعقاد تفاهم نامه 
 با صنایع در آینده در روند اشــتغال جوانان استان بهبودی

 حاصل شود.
در ادامــه احمد مرادی دیگر نماینده مــردم حوزه مرکزی 
اســتان هرمزگان در مجلس شورای اســلامی اظهار کرد: 
تمام ســعی ما به عنوان نمایندگان مردم شــریف اســتان 
هرمزگان بر این است که فاصله استان هرمزگان را با سایر 
اســتانها کم کنیم، چه در حوزه تامیــن اجتماعی و چه در 
 حوزه خدمات درمانی و بهداشتی تا نیازهای اساسی مردم

 برطرف شود. 
 مرادی خاطرنشــان کــرد: ۵ تا ۷ درصد جامعه را قشــر 
آسیب پذیر و جامعه معلولین تشکیل می دهند، اگر بتوانیم با 
استفاده از ظرفیت های موجود، آموزش و اشتغال جوانان این 

قشر از جامعه را اولویت قرار بدیم منجر به اتفاقات خوبی در 
استان خواهیم شد.

 سید عبدالکریم هاشمی نخل ابراهیمی نماینده مردم شرق 
اســتان نیز در این نشست با بیان اهمیت بخش تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی و خدمات درمان و تامین اجتماعی عنوان 
کرد: یکی از مشکلاتی که در شرق استان دغدغه آن را داریم 
 عــدم تقویت و راه اندازی درمانگاه های شــبانه روزی در 

شهرستان های میناب و رودان است.
در ادامه مدیرکل تأمین اجتماعی اســتان هرمزگان در این 
نشســت گفت: بیش از یک میلیون و دویست هزار نفر از 
مردم استان تحت پوشش سازمان تأمین اجتماعی قرار دارند 
که این تعداد، بیش از ۵۴درصد از جمعیت استان هرمزگان 

را شامل می شود.
عباس اکبری خاطرنشــان کرد: جمعیت تحت پوشــش 
سازمان تأمین اجتماعی شامل بیمه شدگان، مستمری بگیران و 

کارفرمایان می باشد.
اکبری بیان کرد: در شــش ماهه نخســت امســال تعداد 
بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی در استان چهار درصد 

رشد داشته است.
وی اضافه کرد: مســتمری بگیران استان نیز در نیمه نخست 

سال جاری با رشد چهار درصدی همراه بوده است.
وی به کارگاه های فعال در استان اشاره کرد و گفت: تا پایان 
شهریور ماه سال جاری ۳۱هزار و ۹۷۱کارگاه فعال در استان 
وجود داشته است که نسبت به مدت مشابه سال قبل از رشد 

چهار درصدی برخوردار می باشد.
اکبری در پایان عنوان کرد: در شش ماهه نخست سال جاری 
بیش از ۴۵هزار و سیصد میلیارد ریال در قالب تعهدات به 
افراد تحت پوشش ســازمان تامین اجتماعی در هرمزگان 

پرداخت شده است.
قابل ذکر اســت؛ در پایان این نشســت از ســوی ادارات 
زیرمجموعــه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان 

هرمزگان از نمایندگان حاضر در جلسه تقدیر شد.

علی زارعی/دریا
1359daryaz           @gmail.com
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 عنوان  :گیله مرد
 نویسنده  : بزرگ علوی

گیله مرد یکی از داســتان های کوتاه و ماندگار 
معاصر  برجسته ی  نویســنده ی  بزرگ علوی، 
ایران، اســت. این داستان که در مجموعه ای به 
همین نام منتشر شــده، نمونه ای از نثر روان و 
پر از مضامین اجتماعی و انسانی بزرگ علوی 

است.
 موضوع داستان:

گیله مرد درباره ی یک مرد روســتایی شمالی 
اســت که به دلیل ظلم و ستم اربابان و شرایط 
اجتماعی به شــورش دست می زند و تبدیل به 
یک یاغی می شــود. داستان با نگاه انتقادی به 

جامعه ی طبقاتی و فساد دستگاه های حکومتی 
زمان خود، به تقابل میان انســان های مظلوم و 

ظالمان قدرت طلب می پردازد.
 ویژگی های داستان:

 ۱. نثر ساده و تأثیرگذار: بزرگ علوی در این 
اثر، بدون پیچیدگی زبانی، عواطف و رنج های 

شخصیت ها را به تصویر می کشد.
 ۲. مضمــون اجتماعــی و انتقادی: داســتان 
و  اجتماعــی  شــرایط  بازتاب دهنــده ی 
 اقتصــادی ایــران در دوران قبــل از انقلاب

 است.
 ۳. شــخصیت پردازی قوی: گیله مرد به عنوان 
نمادی از مبــارزه و عدالت خواهی به تصویر 

کشیده می شود.
 چرا بخوانیم؟

این داســتان نه تنها از لحاظ ادبی ارزشــمند 
اســت، بلکه از لحاظ اجتماعی و تاریخی نیز 

اهمیــت دارد. بزرگ علوی بــا تبحر خاص 
خــود، رنج های مردم محــروم و تلاش آن ها 
برای مقاومــت در برابر بی عدالتی را به تصویر 

می کشد.
 برشی از کتاب 

 »گیله مــرد ایســتاد و به اطراف نگریســت. 
چشــم هایش پرُ از درد و خشــم بود. گفت: 
“زندگی برای ما دیگر زندگی نیست. اگر قرار 
است بمیرم، می خواهم مثل یک مرد بمیرم، نه 

مثل برده ای که زیر بار ظلم خم شده است.”«
این جمله به خوبی روحیــه ی مبارزه جویانه و 
اعتراض به ظلم را در شخصیت گیله مرد نشان 

می دهد.

 نقطه ای در خراســانی جنوبی که کویر و کوهستان 
به هم گره می خورد 

 کویر پلوند که به عنوان منطقه حفاظت شــده ی مظفری نیز شــناخته می شود، از 
جاذبه های گردشگری استان خراسان جنوبی در شهرستان فردوس است. این منطقه 
به دلیل داشتن توپوگرافی کویری و کوهستانی، شرایط مناسبی برای حضور گونه های 
مختلف حیات وحش از جمله گور خر ایرانی دارد. شما را به گردش در کویر پلوند 

دعوت می کنیم؛ با ما همراه باشید.
کویر پلوند که با نام های کویر مظفری یا فردوس نیز شــناخته می شود، از جاهای 
دیدنی فردوس به شمار می رود و در استان خراسان جنوبی و ۴۰ کیلومتری شمال 
غرب شهرســتان فردوس، در حاشیه ی روستای چاه پلوند قرار دارد. روستاهای 
کجه و چاهنو در شــمال این کویر قرار دارد و از غرب به کال نمک، از شــرق به 
روستاهای ابراهیم  آباد و طاهر آباد و از جنوب به پناهگاه حیات وحش رباط شور 
محدود می شود.برای دسترسی به این کویر باید از شهر فردوس به سمت روستاهای 
ابراهیم آباد و طاهرآباد بروید و سپس از یکی از مسیرهای کجه یا سنگ سوراخ، 
راهی پلوند شوید.کویر مظفری با مساحت ۹۲,۸۰۸ هکتار در سال ۱۳۸۶ به عنوان 
منطقه ی حفاظت شده  فردوس شناخته شد. از ویژگی های این منطقه، تلاقی کویر و 
بیابان با ارتفاعات و کوهستان است که چشم اندازی زیبا و دیدنی را ایجاد می کند. 
تپه ماهورهای ماســه ای، دق ها و کفه های نمکی و نواحی کویری، در کنار نواحی 
کوهستانی، تپه ای ماسه ای به شکل دم یوز پلنگ و کوه ریگ های تماشایی، از ویژگی 
خاص این منطقه هستند.گردشگرانی که پلوند را به عنوان مقصد سفر خود انتخاب 
می کنند، می توانند با تفریح های مختلف، تجربه ای خاطره انگیز از این کویر زیبا برای 

خود رقم بزنند که در ادامه به آن ها اشاره خواهیم کرد.
تماشای حیات وحش: پیوند کویر و کوهستان در پلوند و وجود منطقه حفاظت شده 
محیط زیست با گونه های نادر حیات وحش، پلوند را به یکی از مناطق مهم برای 

تماشای حیات وحش و پرنده نگری برای علاقه مندان تبدیل کرده است.
شترسواری: با توجه به پرورش شــترهای وحشی و اهلی در این منطقه، امکان 
شترسواری نیز وجود دارد.آسمان شــب کویر: آسمان صاف و زلال شب کویر، 
بهترین مکان برای مشاهده و رصد ستارگان است. پس حتما شب را در کویر اقامت 
داشته باشید تا بتوانید زیبایی آسمان کویر را در شب تماشا کنید.پیاده روی: یکی از 
لذت بخش ترین کارهایی که در کویر می توان انجام داد، راه رفتن روی شن های نرم 
و گرم کویر و تپه های ماسه ای یا برخان ها است.آفرود، موتور چهارچرخ، سافاری، 
زیپ لاین از دیگر تفریح های کویر پلوند است که طرف داران زیادی دارد.بهترین 
زمان برای کویرگردی و کویرنوردی، فصل های پاییز، زمستان و ابتدای بهار است. 
پیشنهاد می کنیم کویر پلوند را در این فصول، به ویژه پاییز و بهار، ببینید.در نزدیکی 
کویر پلوند، روستایی به همین نام قرار دارد که دارای اقامتگاه بوم گردی با معماری 
کویری است. می توانید بعد از کویرگردی در یک روز بی نظیر، شب را در این مکان 
یا به صورت کمپ در کویر اقامت داشته باشید تا بتوانید شب های پرستاره و نورانی 

آسمان کویر را نیز تجربه کنید و از آرامش و سکوت آن لذت ببرید.

به دنیای تازه ها خوش آمدید! در این ستون، شما را با جدیدترین اخبار، رویدادها و تحولات روز آشنا می کنیم. از فرهنگ و هنر گرفته تا علم و فناوری، هر آنچه که در دنیای اطراف ما در 
حال وقوع است، در اینجا برای شما گردآوری شده. با ما همراه باشید تا از تازه ترین اطلاعات و تحلیل ها بهره مند شوید!

 آیا اعضای اهداشدۀ بدن می توانند »شخصیت« را منتقل کنند؟ 
بیمارانی که عمل پیوند قلب شده اند، تغییرات شخصیتی عجیبی را گزارش می کنند. 
بین افرادی که پیوند قلب شده اند، پدیده ی عجیبی گزارش شده است. برخی از 
آن ها معتقدند احتمالاً چیزی بیش از یک عضو به آن ها پیوند شده است، چون 
آن ها در حال تجربه ی تغییرات احساسی، سلیقه ای و حتی خاطراتی هستند که به 
نظر می رسد متعلق به شخص اهداکننده است. آیا امکان دارد این اندام ها به نوعی 
در حال انتقال مقداری از شخصیت صاحب قبلی خود به شخصیت جدید باشند؟ 
همانطور که ما در حال یادگیری بیشتر درباره آن چیزهایی هستیم که از بدن انسان 
در حالت زوال به جا می مانند، تعریف »مرگ« نیز در حال تغییر است؛ اما وقتی 
همــه امید زندگی یک نفر از بین می رود، امید یک فرد دیگر به زندگی می تواند 
بیشتر شود. ظهور پیوند اعضا سبب شده زندگی افراد بی شماری از زمان انجام 
نخستین عمل موفقیت آمیز پیوند کلیه در سال ۱۹۵۴ نجات پیدا کند و از آن زمان 

به بعد همه چیز از ریه ها گرفته تا کبد، قلب و حتی چهره پیوند زده شده است. 
آیا اندام های پیوندشده حافظه را منتقل می کنند؟ 

این پرسش که آیا اندام های پیوندشده می توانند حافظه ی صاحب قبلی خود را 
منتقل کنند، برای بسیاری از این اندام ها ایجاد شده، اما طبق بررسی ۲۰۲۴، به نظر 
می رسد این موضوع بین افرادی که پیوند قلب شده اند، بیشتر احساس شده است. 
این افراد تغییر در ترجیحات شان را گزارش کرده اند، ترجیح در همه چیز، از غذا 

گرفته تا موسیقی وهنر. برخی از این تغییرات، بازتاب ترجیحات اهداکننده است 
و برخی دیگر به ظاهر بیزاری های مرگ محور عجیب تر را تجربه می کردند )مثلًا 
یک بیمار پس از دریافت عضو از یک قربانی غرق شــدگی، دچار ترس از آب 
شد(. یک مطالعه موردی منطبق در مجله »مطالعات نزدیک به مرگ« در سال 

۲۰۰۲ از میراث یک مرد از عشق به ناگت های مرغ از این قرار بود: 
»او یک رقصنده و طراح رقص بسیار حساس به سلامتی بود. اما او پس از ترک 
بیمارستان، میل غیرقابل کنترلی برای رفتن به رستوران مرغ سرخ شده کنتاکی و 
سفارش ناگت های مرغ پیدا کرد، غذایی که هیچ وقت نمی خورد. جالب اینجاست 
که وقتی اهداکننده ی جوان را شناســایی کردند، معلوم شد که در زمان مرگ در 

جیب ژاکتش ناگت های مرغ خورده نشده وجود داشت«. 
چگونه قلب می تواند با مغز ارتباط برقرار کند؟ 

شبیه داستان های علمی تخیلی به نظر می رسد، اما با توجه به میزان گزارش های 
دریافت شده، دانشمندان کنجکاو این بررسی شدند که آیا نوعی مکانیسم نادیده 

گرفته شده وجود دارد که می تواند این پدیده را توضیح دهد؟ 
ارتباط قلبی-مغزی از نظر تاریخی بیشتر به تأثیر مغز بر قلب نگاه کرده، اما با 
گذشت زمان، ما کشف کردیم که این یک رابطه دو طرفه است. پیشنهاد شده که 
قلب می تواند از طریق مکانیسم های عصبی، بیوشیمیایی، بیوفیزیکی و پرانرژی 
با مغز ارتباط برقرار کند. بنابراین، آیا پیوند قلبِ دهنده به گیرنده می تواند در مغز 

گیرنده اثر بگذارد؟ 
ما هنوز مکانیسم روشنی را کشف نکرده ایم که بتواند توضیح دهد چگونه و چرا 
بیماران پیوندی خاطرات جدید یا تغییرات شــخصیتی پس از عمل را گزارش 
می دهند، اما عوارض جسمی و عاطفی چنین عمل هایی می تواند یک عامل مؤثر 
باشد. به این ترکیب، ترکیبی از داروهای ضد رد پیوند و تسکین درد مورد نیاز 
برای بهبود راحت تر را اضافه کنید و متغیرهای زیادی وجود دارند که می توانند 
نقش داشــته باشند، اما این یک مسیر جالب مطالعه است که برخی دانشمندان 

معتقدند شایستگی تحقیقات بیشتر دارد. 
»شواهد در حال ظهور نشان می دهد پیوند قلب ممکن است شامل انتقال ویژگی ها 
و خاطرات شخصیتی اهداکننده به گیرنده شود و دیدگاه های متعارف از حافظه و 
هویت را به چالش بکشد. علاوه بر این، شبکه عصبی قلب و ارتباط دوطرفه با 

مغز از مفهوم ارتباط قلب-مغز در حافظه و شخصیت پشتیبانی می کند.« 
برای آشــکار کردن پیچیدگی های انتقال یافتن حافظه، انعطاف پذیری عصبی 
و ادغام اندام، تحقیقات میان رشــته ای بیشــتری باید انجام شــود و اطلاعاتی 
در مورد پیوند عضو و جنبه های گســترده تر علوم اعصاب و هویت انســانی 
بدســت آید. درک این پیچیدگی ها امید به تقویت مراقبت از بیماران پیوند قلب 
 را بیشــتر می کند و درک ما از جنبه های اساســی تجربه ی انسان و وجود را 

عمیق تر می کند.
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